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Nový začátek  
Začátek školního roku přinesl mnoho změn pro Základní školu a mateřskou školu, Všestary. Každá 
změna přináší jak obavy z neznámého, tak i nové očekávání pro všechny zúčastněné strany.  

Ráda bych využila této vzácné možnosti a řekla pár slov o sobě. Jmenuji se Zarine Aršakuni, pocházím 
z Arménie, již 24 let žiji s rodinou v České republice, české občanství jsme získali v roce 1999. Od roku 
1995 pracuji ve školství, posledních pět let jako ředitelka základní školy. Důvod, proč jsem se rozhodla 
změnit zaměstnání a přihlásit se do konkurzu na místo ředitele školy ve Všestarech, byl zcela 
pragmatický - každodenní dojíždění do práce cca 36 km tam a zpátky. Konkurz byl úspěšný a 1. září 
jsem byla oficiálně uvedena do funkce.  

První dojem ze školy byl velmi dobrý a pozitivní. Škola samotná je moc hezká, dobře vybavená, působí 
přátelsky a vstřícně. Děti a žáci jsou usměvaví a zdvořilí, a ti nejmladší jsou přímo roztomilí. Kolegyně  
a kolegové mi také byli sympatičtí hned na první pohled, možná trochu ostražití, ale tak to má být, když 
se navzájem ještě neznáme a nevíme, co od toho druhého můžeme očekávat, obzvlášť když se jedná  
o novou ředitelku školy. Byla jsem na tom úplně stejně.  

První měsíc ve funkci byl rušný a trochu chaotický. Byl ve znamení předávání, seznamování, hledání, 
zjišťování, zařizování… a obávám se, že 
tomu možná nebude jinak ani dalších pár 
měsíců.  

Každá škola má svůj systém, který funguje, 
na který jsou všichni zvyklí, a často i to, co 
nefunguje, není moc vidět díky tzv. 
„provozní slepotě“, kterou má každý 
dlouhodobě pracující zaměstnanec dané 
organizace. Nový člověk ale tuto slepotu 
nemá a vidí i to, co je pro ostatní 
neviditelné. A to poznání je pro mě dobrou 
startovací pozicí.  

Byla jsem překvapená tím, jak dobře je 
škola vybavená, hlavně moderními 
technologiemi, ale zároveň jsem hned 
poznala, že tyto prostředky nejsou 
efektivně využívány.  

Pokud chceme v dnešní době moderních technologií informovat žáky například o změně v rozvrhu nebo 
o chystané akci, je nutné proběhnout celou školu, třídu po třídě, a oznámit tuto změnu buď ústně nebo 
pověsit vytištěný papír na informační nástěnku a doufat, že si to všichni přečtou, nebo požádat třídní 
učitele, aby napsali zprávu do papírových žákovských knížek a ještě pro jistotu zavolat nebo poslat 
zprávu rodičům těch žáků, kteří zrovna dnes zapomněli žákovskou knížku doma. Proto první změna 
bude zavedení intranetového informačního systému Škola OnLine. Tento systém je přívětivý pro 
uživatele a má celou řadu předností: 
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• hodnocení žáků bude přístupné zákonným zástupcům i žákům prostřednictvím internetu, 

• žáci i jejich zákonní zástupci budou mít trvalý přehled o absenci dětí ve škole a také o vývoji 
hodnocení v každém předmětu, 

• žáci i jejich zákonní zástupci budou včas informováni o všech termínech závažnějších prověrek a 
testů, 

• žáci, kteří z různých důvodů nebudou přítomni ve škole, se můžou dostat k výukovým materiálům 
prostřednictvím tzv. úložiště výukových zdrojů, 

• zákonní zástupci budou mít možnost přímé komunikace s vyučujícími prostřednictvím intranetové 
elektronické pošty, 

• systém umožní koordinaci činností jednotlivých středisek (ZŠ, MŠ, školní družina, školní jídelna) 
a lepší informovanost všech pracovníků v rámci informačního systému školy 

Samozřejmě zavedení Školy OnLine není záležitost jednoho dne ani měsíce, chvíli to potrvá. Ovšem 
věřím, že v druhém pololetí už budeme fungovat tzv. online. Tak nám prosím držte pěsti  
a popřejte, ať to dobře dopadne. O dalších změnách ve škole vás budeme průběžně informovat. 

 
Ing. Zarine Aršakuni, ředitelka školy 

 
Základní škola  
      V září začal nový školní rok a žáčci prvních tříd zasedli poprvé do školních lavic. V letošním roce 
jsme na naší škole uvítali 36 prvňáků, které vyučují Mgr. Lenka Nožičková a Mgr. Hana Zákravská. 
Začátky jsou většinou těžké, ale nyní už si jistě noví školáci zvykli a plnění školních povinností je pro ně 
samozřejmostí. Do budovy druhého stupně ZŠ nyní chodí žáci od 3. třídy do 9. třídy.  Žáci 9. ročníku už 
od září promýšlí svůj další životní krok, a to - jakou školu budou studovat po ukončení ZŠ. Již  
v loňském roce navštívili Úřad práce HK, kde byli seznámeni s možnostmi studia různých oborů, 
poradenskou činností při volbě budoucího povolání. V listopadu pojedou do Hradce Králové na 
Prezentační výstavu SŠ.  

       I v letošním školním roce pokračujeme s návštěvami kulturních akcí. Na začátku roku zhlédli žáci  
9. třídy představení Romeo a Julie v Klicperově divadle. 22 žáků od 7. do 9. třídy bude navštěvovat  
v průběhu roku podvečerní představení v divadle v rámci předplacených permanentek. V listopadu se 
zúčastníme představení Amundsen kontra Scott v Divadle Drak. 

     Sportovní akce jsme zahájili tradičním orientačním během v lesích na Novém Hradci Králové, v říjnu 
žáky vyšších ročníků čekají florbalové turnaje. Svou činnost zahájil také kroužek kinballu. 

       Další kroužky na naší škole pracují od začátku října. Jsou to kroužky anglického jazyka, keramické, 
hudební a kroužek pedigu. Škoda, že menší zájem dětí neumožnil otevřít jiné nabízené kroužky, které by 
jistě zpestřily volný čas žáků.   

      Tradiční akcí naší školy jsou Dýňové slavnosti. 

      Další pestrou činnost nabízí mladším žákům školní družina. V letošním roce je ve třech odděleních 
celkem 90 žáků. V odpoledních činnostech se žáci věnují výtvarnému tvoření, četbě, dramatizaci, 
navštěvují tělocvičnu, pokud počasí dovolí - tak hřiště a blízký park. Ti mladší poslouchají četbu na 
pokračování, povídají si o přírodě a světě kolem nás. Na podzim je čeká ještě drakiáda a divadélko 
Kozlík s představením O Luciáškovi. 

  Další informace a zprávy ze života naší školy si můžete přečíst na nových internetových stránkách 
www.zsvsestary.cz. 

Mgr. Anna Tichá 
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Dýňové slavnosti   
Tradiční Dýňové slavnosti, které pořádá základní 
škola Všestary, se konaly již po deváté, a to 17. 10. 
2017.  Úterní podvečer v prostranství školy rozzářilo 
téměř 120 vydlabaných a ozdobených dýní.  Všichni 
příchozí mohli obdivovat výborné nápady a šikovnost 
dětí a rodičů. Porota jen těžko vybírala ty 
nejkrásnější. Krásné byly všechny.  Nové nápady  - 
štír, raketa, letadlo, kolotoč, vodník, ale i tradiční 
obličeje, domečky, zvířátka… - se všem moc líbily. 
Žádný z tvůrců neodešel s prázdnou, každý si odnesl 
perníček, dýňovou lžičku a balónek.  Pro všechny pak 
bylo připraveno sladké občerstvení a teplý čaj. 
Děkujeme všem organizátorům akce a také dětem a 
rodičům, kteří svými výtvory pomohli k úspěchu celé 
akce.  Těšíme se za rok na shledanou na 10. ročníku. 

____________________________________________________________ 
 
 
SLOVO STAROSTY 

Výsadba nových stromů u hřbitova ve Všestarech 
Milí spoluobčané, ačkoli jsem o tomto tématu psal již letos na jaře v místním zpravodaji, dostávám 
opakované dotazy k vykácení borovic u hřbitova ve Všestarech. Rád proto připomenu, že důvodem byl 
špatný zdravotní stav těchto stromů, kterého si evidentně mnozí nevšimli. Dobře to však věděli již delší 
dobu někteří vlastníci hrobů právě u této hřbitovní zdi. Borovice v posledních letech rezivěly a opadávalo 
z nich čím dál více jehličí. Proto bylo v loňském roce zadáno prozkoumání stavu stromů s požadavkem 
na návrh opatření. Firma ARBOPLAN zpracovala zdravotní posudek, ze kterého cituji:  

„Průzkumem bylo zjištěno, že populace Pinus nigra a Pinus jefreyi má výrazně zhoršený zdravotní stav. 
Dva jedinci jsou fytopatogenní houbou Mycospharella pini (červená sypavka) napadeni mírně, zbylí 
zástupci jsou karanténní chorobou napadení silně až velmi silně. Vzhledem k tomu, že se jedná  
o karanténní chorobu, doporučuji odstranit v rámci zamezení šíření choroby všechny hodnocené jedince. 
Za odstraněné provést výsadbu z původních druhů dřevin.“   

Protože se nacházíme v krajinné památkové zóně, musel se k nové výsadbě vyjádřit odbor památkové 
péče. Na doporučení památkářů budou místo odstraněných borovic vysazeny listnaté dřeviny tak, aby 
vytvořily liniový prvek — přístupovou alej k místnímu hřbitovu, která naváže na nově vysazenou alej před 
archeoparkem. Nové stromořadí, které bude blíže k silnici, bude vysazeno letos na podzim.  

Ing. Michal Derner – starosta obce 

 

Co se v našich obcích chystá? 
 
Kanalizace a čistírna odpadních vod – největší investice  
Výstavba splaškové kanalizace v našich obcích se společnou čistírnou odpadních vod ve Všestarech se 
blíží ke svému startu pomaleji, než jsme původně předpokládali. V září 2016 bylo vyhlášeno výběrové 
řízení na zhotovitele stavby a letos v létě jsme již chtěli stavět. Vyhodnocení výběrového řízení však pro 
svůj rozsah (bylo podáno 38 nabídek) bylo náročnější a trvalo mnohem déle a ukončeno bylo teprve 15. 
září. Od té doby prochází proces výběrového řízení kontrolou u poskytovatele dotace, zda byly dodrženy 
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všechny předepsané postupy, které ukládá zákon. I tady je situace podobná. Ačkoli jsme výsledek 
kontroly měli znát 6. října, ještě ani v polovině měsíce žádnou odpověď nemáme. Teprve po dokončení 
kontroly od SFŽP (Státní fond životního prostředí) bude moci zastupitelstvo obce schválit uzavření 
smlouvy o dotaci. Reálně tedy již dnes musíme počítat s posunem začátku stavby alespoň o půl roku, 
tedy začátkem roku 2018, kdy na skutečné zahájení stavby bude mít ještě vliv i zimní počasí.  

 
Kam s ním? Do sběrného dvora 
Od jara 2015 jsme pracovali na projektu výstavby sběrného dvora ve Všestarech. Po zajištění projektové 
dokumentace jsme museli vyřídit potřebná rozhodnutí stavebního úřadu, provedli výběrové řízení na 
stavbu (v roce 2016) a na vybavení dvora (2017) a mezitím úspěšně požádali o dotace na jeho realizaci. 
Z celkových výdajů na projekt, které byly ve výši 3,35 mil. Kč a obec je již všechny uhradila, bylo 
kryto z dotací od Královéhradeckého kraje 197 tis. Kč v roce 2015 a z OPŽP (Operační program Životní 
prostředí) v roce 2017 pak 2,52 mil Kč. Celkem tedy dotace činí 2,717 mil Kč.  

 

Letos na jaře proběhl naposledy mobilní sběr nebezpečného a velkoobjemového odpadu tak, jak ho již 
po léta známe. Sběrný dvůr ve Všestarech pod mostem zahajuje svůj pravidelný provoz v úterý 31.října 
2017 v 15 hodin.  Sběrný dvůr bude sloužit pro občany našich obcí, není však určen pro ukládání 
dopadu podnikatelů, kteří jej musejí likvidovat v rámci vlastní podnikatelské činnosti.  

 

Pokračují i další projekty 
 

Chodník na Lípě již roste 
Podobně jako u sběrného dvora, tak i na chodník u 
silnice I/35 na Lípě jsme podali žádost o dotaci u 
SFDI (Státní fond dopravní infrastruktury). I tady jsme 
byli úspěšní. Z výběrového řízení na zhotovitele vyšla 
nejlépe firma EKOSTAV HK, s.r.o. s nabídkovou 
cenou 1 088 108 Kč vč. DPH a zhruba polovinu z toho 
kryje dotace od SFDI 504.000 Kč.  

Stavba začala 18. 9. 2017 a dokončena má být do 
letošních Vánoc. Již dnes slouží část chodníku 
s autobusovou zastávkou s vyvýšeným nástupištěm. 
Na části chodníku od konce Lípy po cestu k Dlouhým 
Dvorům se již také pilně pracuje. 

 

 

 

Hasičská zbrojnice v Rosnicích 
Garáž hasičské zbrojnice v Rosnicích vykazovala v minulých letech poruchy ve své konstrukci a situace 
se i přes snahu o údržbu zhoršovala. Po zpracování projektové dokumentace jsme získali povolení 
k demolici a stavební povolení na novou garáž. Výběrové řízení stanovilo cenu díla 1,051 mil Kč a stará 
garáž je již minulostí. Dodavatel stavby se ve smlouvě zavázal dílo dokončit do letošních Vánoc. Stavba 
v Rosnicích sice asi trochu zkomplikuje letošní adventní zpívání, ale po svém dokončení bude sloužit 
jistě k radosti a plné spokojenosti nejen hasičům v Rosnicích.  

Ing. Michal Derner – starosta obce 
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ČESKO ZPÍVÁ KOLEDY  
V loňském roce jsme se ve Všestarech poprvé připojili k celostátní akci 
Česko zpívá koledy s Deníkem. Jelikož se adventní doba 
nezadržitelně blíží, chceme vás opět pozvat na vánočně laděný 
podvečer s koledami a vánočními písněmi, čajem, cukrovím a dobrou 
náladou.  

 

 

PŘIPOJTE SE K NÁM VE STŘEDU 13. PROSINCE OD 18 HODIN U 
VÁNOČNÍHO STROMU VE VŠESTARECH.  

Ing. Michal Derner – starosta obce 

 

______________________________________________________________ 
VŠESLIČKY 
Nový školní rok ve Všesličkách  
Mikrojesle Všesličky poskytují službu péče o dítě celoročně, a tak se ve Všesličkách potkávaly děti i 
během letních prázdnin. Čekal na ně program plný hrátek s vodou, letních sportů, výtvarných činností, 
pravidelných procházek a spoustou dalšího.  

S novým školním rokem jsme přivítali i nové děti, které se začaly seznamovat s prostředím, tetami  
a ostatními dětmi každé páteční odpoledne v srpnu. V tomto měsíci také proběhla schůzka pro rodiče 
s dětmi.  

Všesličky jsou v provozu od 1. 2. 2017 a za prvních šest měsíců jsme podpořili 10 rodin tím, že jsme 
poskytovali péči o 11 dětí. Přibližně polovina dětí se s námi rozloučila a nastoupila do různých 
mateřských škol. Díky tomu jsme mohli doplnit kapacitu o 5 nových dětí, jak ze Všestar a jejich místních 
částí, tak z blízkého okolí i Hradce Králové. O Všesličky je obecně velký zájem, a proto proběhl v červnu 
zápis dětí, na základě kterého jsme sestavili pořadí dětí. Rozhodujícím pro bodové hodnocení bylo 
zejména místo bydliště a věk dítěte. Dne 1. 9. 2017 u nás proběhlo poslední adaptační odpoledne před „ 
ostrým“ startem v novém školním roce. Tentokrát se ale jednalo i o loučící odpoledne, kdy jsme se 
rozloučili s dětmi, které u nás ukončily docházku. Ačkoliv nám počasí nepřálo, odpoledne se vydařilo  
a všichni si užili příjemné odpoledne plné zábavy.  

S koncem letních prázdnin také nastaly personální změny a museli jsme se rozloučit s jednou z tet, a to 
s Ing. Mirkou Karešovou. Tímto bychom jí chtěli velmi poděkovat za spolupráci, na kterou budeme 
s radostí vzpomínat, a popřát jí, ať se jí v nové práci i studiu daří.  

Tým tet obohatila Mgr. Dagmar Straňáková, která má bohaté zkušenosti s dětmi. Kromě svých dvou dětí 
totiž již učila v HK na základní škole a vedla cvičení a hrátky pro děti ve Stěžerách. Do Všesliček 
přinesla zase svěží vítr plný nápadů a ochotu zařadit do programu i anglický jazyk. Na spolupráci s ní se 
moc těšíme! 

Další teta (na zástup) očekává na podzim přírůstek do rodiny, a tak momentálně hledáme někoho, kdo 
by se k nám rád přidal a stal se součástí Všesliček. Rádi (v případě potřeby) poskytneme možnost 
absolvovat rekvalifikační kurz Chůva pro děti do zahájení povinné školní docházky. V případě zájmu nás 
neváhejte kontaktovat na tel. čísle +420 702 003 490 nebo na emailu vseslicky@gmail.com.  

tel:+420%20702%20003%20490
mailto:vseslicky@gmail.com
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Na konci srpna se také podařilo umístit na zahradu u mikrojeslí herní prvky. K pískovišti tak přibyl 
domeček se skluzavkou a houpací sestava s houpačkou a houpacím kruhem. Dětem se toto minihřiště 
ihned zalíbilo a určitě jim bude zpříjemňovat chvíle strávené ve Všesličkách.  

Ve Všesličkách se i nadále dějí úpravy. Například kryty na topení, informační tabule, dekorace na zdi, 
nové hračky dle věku nových dětí. Zajímavostí je, že se jedná o převážně dívčí kolektiv. Z řad dětí k nám 
totiž dochází pouze dva chlapci.  

Také k nám zavítala návštěva z MPSV Oddělení rodinné politiky. Odborné referentky ocenily prostory 
mikrojeslí a jejich vybavení, které navozují rodinné prostředí. O návštěvě si můžete přečíst na webu 
mikrojesle.mpsv.cz. 

 

Mikrojesle Všesličky je zařízení otevřené spolupráci s rodiči, a proto nám velice záleží na zpětné vazbě 
rodičů a na navazování důvěry s rodiči, protože důvěru požadujeme za základní kámen spolupráce. 
Rodiče tak mají k dispozici fotoalbum s fotografiemi z mikrojeslí a uzavřenou FB skupinu, kde dostávají 
aktuální informace, jak o chodu mikrojeslí, tak o momentálním dění.  

Děti si velmi oblíbily procházku ke zřídlu Všestarky, kde si pravidelně čepují zdejší „léčivou“ vodu. 
Některým chutná, některým méně, ale v každém případě je to zážitek spojený s příjemnou procházkou 

s minimálním provozem obohace-
nou o dětmi tak oblíbené točení 
vody.  

Velice se těšíme na začínající školní 
rok a doufáme, že prožijeme 
spoustu nezapomenutelných zážitků 
a úsměvů na tváři.  

Mgr. Michaela Chládková 

 
 
 

______________________________________________________________ 
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KULTURNÍ VÝBOR 
Uskutečnilo se  
V sobotu 5. srpna 2017 pořádal Kulturní výbor obce Všestary prázdninový výlet do městečka Deštné  
v Orlických horách, kde jsme navštívili 25. ročník "Tavení skla dřevem". Viděli jsme, jak skláři České 
republiky dokáží starým způsobem tavit sklo a před zraky diváků vytvořit sklářské výrobky různých tvarů. 
Navštívili jsme místní Muzeum turistiky zimních sportů a řemesel, pochutnali si na chutném obědě  
v penzionu "U Vernerú" v Jedlové a pokračovali dál v prohlídce malebných Orlických hor. 

 
Poslední zastávkou bylo poutní místo Rokole, 
kde stojí Kostel Panny Marie Rokelské, 
křížová cesta a nově zbudovaná Kaple Panny 
Marie. Prohlédli jsme si toto krásné zákoutí, 
napili se ze zázračného pramenu a pomalu se 
přibližovali k našim domovům. Počasí nám 
přálo, výlet se vydařil a my již připravujeme  
výlet další.      

        
        
        
        
        
        
        
        
        
        
        
        
        
        
                        
 

 

 

V pátek 29. 9. 2017 se uskutečnil 
výlet pořádaný Kulturním výborem 
obce Všestary do Poděbrad a 
skanzenu v Přerově nad Labem. 
Skanzen nám umožnil přiblížit se 
kultuře a zvyklostem lidí období 19. 
století, mohli jsme si prohlédnout 
stavby tehdejší doby, stroje a 
techniku, ponořit se do života 
tehdejších lidí. Z Přerova jsme se 
společně přemístili do Poděbrad, 
prohlédli si jejich krásu, ochutnali 
místní zmrzlinu a lázeňské oplatky, 
někteří z nás i poobědvali. Poté 
následovala plavba lodí „Král Jiří“ po 
Labi. Plavba ubíhala a my jsme se 
kochali prohlídkou tamější krajiny a 
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vnímali jsme teplé přející počasí, které nám umocnilo úžasné zážitky.  Ale všechno jednou končí a tak  
i my jsme se po krásných zážitcích přiblížili k našim domovům. Úsměvy na tvářích a spokojenost 
zúčastněných hovořily za vše a nám nezbývat, než se těšit na některý z dalších výletů po naší republice. 

Lenka Nožičková 

Připravujeme 
V sobotu 18. listopadu se uskuteční tradiční setkání seniorů. Tentokrát ho svým vystoupením zpříjemní 
skupina Kantoři a vše se uskuteční ve Střezeticích. 

 

Plán 2018 
Divadlo 

Jarní / velikonoční výlet 

Prázdniny – tajný výlet 

Podzimní výlet 

Odpoledne pro seniory 

 

 
 
SERIÁL_První světová válka  
 
Pro náš seriál hledáme pamětníky, kteří mají ve své pozůstalosti zajímavé materiály po svých předcích, 
kteří se účastnili první světové války. Deníky, fotografie, zápisky i hmotné předměty bychom rádi využili 
při psaní podobných článků. V případě, že budete ochotni nechat do nich nahlédnout, prosím volejte 
602 229 837 nebo pište na ja.necas@seznam.cz. 
 
 
Italská fronta 

 
Zatímco naši předkové 
sváděli krvavé boje s Rusy na 
východní frontě a se Srby na 
Balkáně, objevil se v květnu 
1915 nový nepřítel. 
Podunajské monarchii 
vypovědělo válku italské 
království a Vídeň musela 
rázem rozdělit své skromné 
síly hned na tři válčiště. Nově 
otevřenou frontou prošly 
tisíce našich pradědů, a 
jestliže se Čechům příliš 
s Rusy a Srby válčit nechtělo, 
proti Italům to bylo jiné. 
Většina vojáků, a to i 
z českých zemí, považovala 
podlý útok bývalého spojence 
za největší formu zrady a 
novému nepříteli nic 
nedarovala. 

mailto:ja.necas@seznam.cz
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Nově otevřená fronta se táhla stovky kilometrů od pobřeží Jadranu údolím řeky Soči (Isonzo) až po 
vrcholky alpských velikánů ke švýcarské hranici. A právě boj v horách byl typický tím, že se v kamenitém 
terénu nedaly hloubit zákopy a stovky mužů obou stran roztrhaly nepřátelské granáty, zatímco polní 
lopatkou zoufale rýpali do skály ve snaze vyhloubit si úkryt.  
Po více než dva roky se frontová linie prakticky nepohnula, Italové podnikli celkem 11 velkých ofenziv, 
které však vedly pouze k obrovským ztrátám na obou stranách. Na podzim 1917, tedy přesně před sto 
lety, však naplánovali Rakušané společně s Němci vlastní operaci, která vešla do dějin jako průlom  
u Caporetta. Koncem října se vrhly do útoku celkem tři armády a zatlačily Italy o desítky kilometrů na 
západ až k řece Piavě, kde se fronta ustálila až do konce války. Do zajetí padlo na 100 000 Italů, a to 
pouze za minimálních ztrát. Svému spojenci, jenž neměl daleko do zhroucení, museli rychle přispěchat 
na pomoc Britové a Francouzi… 
V létě roku 1918 se pokusila rakousko-uherská armáda svůj úspěch z loňského roku zopakovat, ale 
vyčerpaná říše se už nezmohla na významnější vítězství. 
Dohodové jednotky zahájily protiútok, jemuž 
demoralizovaná císařská armáda nedokázala čelit. Spolu 
s jejím zhroucením následovalo za pár týdnů také 
zhroucení mnohasetleté habsburské monarchie… 
Na italském bojišti našly smrt tisíce našich předků a 
připomeňme, že na obou stranách fronty. I zde se totiž 
v závěrečném roce války utvořily čs. legie bojující proti 
nenáviděným Habsburkům. To však nic nemění na odvaze, 
s jakou naši pradědové nastupovali do mělkých zákopů 
podél Soči či do kavern (jeskyní) v horách, aby čelili 
nenáviděnému nepříteli. Tisíce zde našly svou smrt a 
mnozí se nedočkali ani řádného pohřbu, ba dokonce někdy 
nenašli ani jejich těla roztrhaná granáty na vrcholcích Alp. 
 
Chlum 
 
I z obce Chlum narukovala do války velká skupina mužů. 
V armádních seznamech v kolonce nevrátil se, padl, 
pohřešuje se, je zapsáno pět mužů, jejichž jména jsou i na 
jediném pomníku v našich obcích věnovaném 1. Světové 
válce. Jsou to František Očenáš, Josef Očenáš, Jan 
Šmatolán, Jan Urban a Josef Válek. Vedle nich jsou na 
plastové replice pomníkové desky (původní bronzová 
deska byla v nedávné době zcizena) i padlí z Dlouhých 
Dvorů a Lípy. Pomník obětem stojí před hřbitovem na 
Chlumu (katastrální území Lípa u Hradce Králové).  Hřbitov vybudovala Hřbitovní komise pro kolaturu 
Chlum, Čistěves, Lípu a Dlouhé Dvory. Padlí vojáci z Čistěvsi na pomníku schází, protože obec Čistěves 
postavila vlastní památník padlým v 1. Světové válce. 
 
 
Čtyři vojáci bojovali i v legiích. Josef Dvořák, narozen 22. 5. 1892 v Horních Beřkovicích, byl 
expedientem a bojoval v DRUHÉM JEZDECKÉM SIBIŘSKÉM PLUKU v Rusku.  Místní rodák Jaroslav 
Fof, narozen 17. 12. 1887, byl obuvníkem a kupcem a byl v ruských legiích zařazen v 8. STŘELECKÉM 
PLUKU SLEZSKÉM. Další místní rodák Václav Mrtek se narodil 22. 3. 1892. Byl vyučen jako řezník  
a uzenář a v ruských legiích byl přiřazen k dělostřelectvu. František Tykal se narodil 27. 6. 1888 v Býšti  
a na Chlumu pracoval jako správce statku. V ruských legiích působil u 6. STŘELECKÉHO PLUKU 
HANÁCKĚHO. 
 

Jaroslav Nečas 
Aleš Zlatohlávek 

_________________________________________________________________________________ 



 10 

Z ČINNOSTI SPOLKŮ Z OBCÍ  

BŘÍZA, CHLUM, LÍPA, ROSNICE, ROZBĚŘICE, VŠESTARY 
 

BŘÍZA 
NOHEJBAL KLUB BŘÍZA 

Každonedělní hraní nohejbalu a poté volejbalu 
byla naše sportovní aktivita po celou letní 
sezónu. Ta pro nás skončila 28. září 2017 
brigádou ve formě oprav a pokládky nové 
travnaté plochy, která byla zničena při turnaji  
trojic v nohejbale o „Březskou husu.“Po tomto 
úkonu nebylo možné vběhnout na čerstvě 
položený koberec, proto jsme se začali 
pomalu přesouvat na kryté hrací plochy. 
Začali jsme dojíždět na Sokol Předměřice, 
sportovní tělocvičnu Heyrovského a Slavii 
v Hradci králové. 
Oficiální zakončení sezóny a zhodnocení 
našich akcí však proběhne až 25. 11. 2017 
v naší buňce na sportovišti ve Bříze. Kdokoliv 
bude mít zájem, může přijít a seznámit se tak s naší sbírkou pohárů a hlavně bude u nás vítán. 
 
Za zmínku stojí informace o námi pořádaném a velmi povedeném turnaji trojic, který proběhl 
za vynikajícího počasí dne 9. 9. 2017 na hřišti ve Bříze, kdy oslavy probíhaly do pozdních nočních hodin. 
O této akci jste byli informováni a rovnou zváni v našem místním rozhlase. Bohužel z naší obce nás 
přišlo podpořit opravdu jen nepatrné množství fanoušků. 

                                                                                                  Martin Černý 

SDH BŘÍZA  
  

Sportovní družstvo se za letošní rok 
zúčastnilo pouze jedné soutěže, na níž 
obsadilo 4. místo. V červnu jsme 
připravili Dětský den, který měl 
úspěch, protože děti měly možnost 
vyzkoušet střelbu lukem, foukání šipky 
na cíl a spoustu nových soutěží, kde 
se zapojili i rodiče nebo starší 
kamarádi. Dětský den ve Bříze je 
tradičně spojen s kousáním koláčů a 
novou tradicí se stává závěrečné 
přetahování lana, kde jsou vítězem 
všichni, kdo se zúčastní.  

 

 

Sbor dobrovolných hasičů Bříza chystá v posledním čtvrtletí tohoto roku mimo jiné na zahájení adventu 
rozsvícení Vánočního stromku. Tentokráte Advent začíná až v neděli 3. 12. 2017 a poslední svíčku 
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zapálíme na Štědrý den. Děti jsou již pozvány na první zkoušky, kde si připravují pásmo koled, se 
kterým vystoupí tradičně na návsi VE BŘÍZE V SOBOTU 2. 12. 2017. BUDE PŘIPRAVENO I MALÉ 
OBČERSTVENÍ NA ZAHŘÁTÍ A NĚCO MALÉHO DOBRÉHO. TÍMTO SI VÁS DOVOLUJEME NA 
SOBOTU POZVAT A SPOLEČNĚ SE TAK NALADIT NA VÁNOČNÍ VLNU.  
Na děti zase pro změnu nezapomene Mikuláš s andělem a čerty, který půjde vesnicí a navštíví je 
osobně doma. Pro děti budou opět připraveny bohaté balíčky jako odměna za přednesené básničky 
nebo písničky.  

David Bělohoubek 

____________________________________________________________________________________ 

CHLUM  
SDH Chlum 
Rádi bychom čtenářům připomněli činnosti a aktivity našeho sboru, které proběhly a které nás do konce 
roku ještě čekají. 
 
Sbor se v květnu zúčastnil okrskové soutěže v Rosnicích.  
Od posledního vydání zpravodaje asistoval při několika výjezdech: 17.4. - dopravní nehoda vlaku  
a osobního auta u Střezetic, 6.6. - požár ve Vrchovnici, 30.6. - požár v Dolním Přímě, 4.7. - požár  
v Boru, 10.7 - technická pomoc muzeu Chlum, 14.7. - dopravní nehoda u Střezetic, 16.7 – požár  
v Sadové, 18.7. - požár v Máslojedech, 27.7. - dopravní nehoda na R35 u Všestar, 8.8. - technická 
pomoc v obci Dolní Přím, 30.8. - dopravní nehoda na R35 u Všestar, 1.9 – smrtelná dopravní nehoda 
R35 u Všestar. 
 
V červnu sbor přispěl k bezproblémovému průběhu vzpomínkových akcí 151. výročí bitvy na Chlumu. Na 
těchto akcích naši hasiči zajišťovali parkování, umístění a chod stánků a především bezpečnostní 
dohled během samotné bitevní ukázky a následné odklízení odpadků a spáleniště. Sbor se mimo jiné 
podílel na asistenci při divadelních představeních v Amfiteátru Chlum. Těšíme se na další spolupráci  
s Gardou i Amfiteátrem. Děkujeme všem, kteří se podíleli na zabezpečení. 
 

SDH Chlum jako každoročně 
uspořádal pro všechny děti a občany 
Chlumu hasičské odpoledne 
prolínající dětský den a sousedské 
posezení, které se konalo v sobotu 
26. 8. 2017. Pro děti byly od 14 hod. 
připraveny soutěže o zajímavé ceny. 
Děti den zakončily dováděním  
v pěně. Od 18 hod. proběhla volná 
zábava, kterou zpříjemnila 
reprodukovaná hudba. Chlumští 
hasiči připravili pro všechny 
přítomné chutné občerstvení. Počasí 
přálo k plné spokojenosti. Děkujeme 
všem, kteří se podíleli na přípravě  
a průběhu tohoto odpoledne a všem, 
kteří podpořili tuto akci finanční 
částkou či věcnými cenami. 
 
V současné době je jednotka JSDH 

Chlum vybavena 4 zastaralými dýchacími přístroji Saturn S7, vyrobenými v letech 1977 – 1982. 
Vzduchové dýchací přístroje nesplňují požadované parametry OOPP pro ochranu dýchacích orgánů, 
dále je jejich používání nekomfortní pro jejich větší hmotnost, rozměry a menší plnící tlak lahve.  
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Z tohoto důvodu podala jednotka JSDH Chlum ve spolupráci s obecním úřadem žádost Nadaci Agrofert 
o finanční dotaci na nákup 4 dýchacích přístrojů a lahví ve výši 180 000,-. V srpnu tohoto roku 
odsouhlasila tato nadace prostřednictvím svého HASIČSKÉHO FONDU dotaci 90 000,- Kč, za které byly 
pořízeny dva vzduchové dýchací přístroje Pluto 300 Fireman komplet a dvě náhradní lahve k dýchacím 
přístrojům. Nové dýchací přístroje, včetně lahví, jsou kompatibilní v případě potřeby s přístroji HZS, které 
je i plní. Jednotka tak částečně zmodernizovala ochranné pomůcky. 
samozřejmě Tímto děkujeme Ing. Michalu Dernerovi za trpělivost a ochotu se na žádosti podílet  
a zastřešit ji, dále veliteli Michalu Hendrychovi, který se nemalou měrou zasloužil o průběh dotačního 
řízení a Nadaci AGROFERT, která podpořila dobrovolné hasiče. 
 
V sobotu 9. září se hasiči podíleli na zajištění „Oslav Všestarské cibule a Nivy“.  
 
Dne 16. září čeká družstva chlumských hasičů účast na soutěži „O pohár starosty obce Všestar“, 
pořádanou SDH Všestary. Těšíme se na hojnou účast a pěkné počasí. 
Své dovednosti děti zúročí v sobotu 14. října na branném závodě ve Smržově, kde bude probíhat závod 
„Hra plamen“. 
 
V SOBOTU 2. PROSINCE PŘINESE SLADKOU NADÍLKU PRO DĚTI MIKULÁŠ. Děti se před jeho 
příchodem zabaví tancem a soutěžemi. Téhož dne se bude konat od 18 hod. výroční schůze SDH 
Chlum, kdy budou členové sboru informování nejen o činnostech celého roku 2017, ale i plánech  
a programu na rok 2018.  
 
27. LEDNA 2018 SE BUDE KONAT JIŽ TRADIČNÍ HASIČSKÝ PLES, K POSLECHU A TANCI BUDE 
HRÁT HUDBA „MAGNET“.  

 
SDH Chlum 

____________________________________________________________ 

LÍPA 
SDH LÍPA 

V sobotu 17. 6. 2017 se na Lípě u zvoničky konalo „Sousedské posezení“, na kterém se sešli příznivci 
těchto našich již tradičních setkání a celou akci si patřičně užili. Zahrála kapela Magnet a po ní 
vystoupila kapela NOTABENE. Obě kapely hrály skvěle, skvělá obsluha a nakonec i vydařené počasí – 
to vše zajistilo, že lidé odcházeli domů v pozdních hodinách s úsměvy na tvářích. 
 
Další lipskou událostí bylo v 
sobotu 2. 9. 2017 „ Loučení s 
prázdninami“, které lipští hasiči 
uspořádali především pro děti – k 
tanci a poslechu dětem zahrála 
diskotéka, o soutěže o ceny se 
postaral skvělý klaun a největší 
atrakcí pro děti, ale také dospělé, 
se stala mašinka, která povozila 
děti i dospělé po okolí Lípy a 
umožnila tak místním i 
přespolním pasažérům 
prohlédnout si naši okolní krajinu, 
památky a stavby z jiné 
perspektivy, než jsme běžně 
zvyklí.  Večer zahrála skupina 
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Diesel. Lidé tančili, zpívali, obsluha nevázla, jídla a pití bylo dost a dosti. Děkujeme všem pořadatelům, 
účinkujícím a obsluhám ve stáncích za vydařenou a skvěle strávenou akci na Lípě. Určitě se budeme 
těšit na další.   
 
SDH Lípa dále uspořádalo sběr starého železa, několik brigád na udržování aleje a okolí „hasičárny“  
a zúčastnilo se hasičských soutěží. 
 
A co má SDH Lípa v plánu dále? 
V nejbližší době to bude Výroční členská schůze a Mikulášská besídka. Moc se těšíme již nyní  
a všechny návštěvníky srdečně zveme…  
 

                               Lenka Nožičková 
 

V sobotu 9. září 2017 se na sokolském hřišti 
pod rozhlednou konal tradiční zápas lipských 
mužů svobodní proti ženatým. Po 
několikaletém půstu konečně zvítězili ženatí. 
To se také řádně oslavilo. Následoval turnaj v 
malé kopané, ve kterém se letos utkala čtyři 
mužstva. Turnaj probíhal v přátelské a 
pohodové náladě a byl ukončen předáním 
cen a oceněním v odpoledních hodinách za 
hojné účasti nejen mládeže a s příslibem 
účasti a natěšením v příštím roce. Mužstva 
hrála skvěle, počasí celému turnaji přálo a ani 
obsluha nevázla. Tímto děkuji všem 
zúčastněným a obzvláště těm, kteří přiložili 
ruku k dílu, aby se sportovní den vydařil.  
 

Josef Štefanka 

                                                                                                                   
 

ROSNICE  
SDH  ROSNICE 
Hasičská zbrojnice 
Naši hasiči měli před 
sebou milou povinnost, a 
to vystěhovat a uskladnit 
věci z hasičské zbrojnice 
před její velkou 
rekonstrukcí. Děkujeme 
všem, kteří pomohli 
s uskladněním vybavení. 
 
Díky investici Obce 
Všestary se již nyní 
těšíme na její novou 
podobu, na které se nyní 
pracuje. 
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Rozloučení s létem pro děti 
První zářijovou sobotu připravili rosnické 
hasičky a hasiči soutěže a hry pro děti, které 
se tak rozloučily s prázdninami. Kromě 
soutěží bylo pro děti připraveno překvapení, 
které nečekali ani dospělí - skákací hrad. Děti 
na stanovištích trénovaly svou paměť, výdrž, 
přesnost a zručnost i fantazii. Celkem 13 dětí 
si za své snažení odneslo mnoho cen, mezi 
kterými kralovaly spinnery a kšiltovky a pro 
každého byla také připravena obálka s tajným 
zážitkem. 

 
 
 
 

Posvícenské posezení 
Sobotní večer už patřil dobrému jídlu, 
pití, skvělé hudbě a tanci. 
K výbornému uzenému masu, 
klobásám a párkům napekly šikovné 
rosničandy koláče, buchty, zákusky, 
dorty a muffiny. Připravily také 
chlebíčky, jednohubky a dvouhubky, 
za což jim patří velký DÍK. Od 20 hodin 
hrála k poslechu i tanci na parketu pod 
otevřeným nebem skupina Bonus, na 
jejíž hity tancovala celá ves až do 
dalšího dne. Děkujeme všem za 
pomoc i návštěvu. 

 
Posvícenský fotbal 
Po večerním soustředění přišel čas 
vydat ze sebe to nejlepší na travnatém 
poli. Proti sobě nastoupila družstva 
svobodných a ženatých. Po deštích 
nebyl terén v nejlepší formě, ale i tak 
se odehrál největší souboj za 
posledních 52 týdnů, který měl kvality 
možná i té nejvyšší české soutěže. 
Tvrdé souboje o míč, nejvyšší 
nasazení, přesné střely a neomylné 
zákroky brankářů, to vše bylo k vidění 
pod přírodním osvětlením rosnického 
hřiště. V prvním poločase kralovaly na 
hřišti především obrany obou týmů, ale 
s blížící se přestávkou se začali 
prosazovat nejlepší střelci obou týmů. 
Po občerstvovací pauze přišla gólová smršť, během které kapitulovaly sítě v obou brankách. Ve skvělé 
divácké kulise nakonec jen těsně vyhráli ženatí, které večer připravily manželky na utkání lépe. 
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Pozvánky 
Dne 25. 11. 2017 se uskuteční Vánoční zpívání před hasičskou klubovnou. Zpívat budou děti pod 
vedením Jany Karlíkové, k zahřátí bude podáván svařák. Přijďte nasát vánoční atmosféru a zazpívat si 
koledy. 

 

 

  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Na 5.12. OHLÁSIL SVOU NÁVŠTĚVU MIKULÁŠ S ČERTY A ANDĚLEM. Všechny 
rosnické děti se mohou těšit a již nyní zpytovat své svědomí.  

Jiří Novák 
 

 
 
 

 
 
 
 
 
 
 

__________________________________________________________________________________ 
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SDH ROZBĚŘICE 
Každý letopočet, který končí číslem sedm, je pro náš sbor zajímavý. Nejinak tomu bylo i letos – v roce 
2017. 
 Píše se rok 1897 a v knize protokolů je první písemný záznam o schůzi požárního sboru 
v Rozběřicích. Jsou zde sepsána jména jedenácti zakládajících členů, je zvolen výbor, později v tomto 
roce je také zmínka o první stříkačce. Také se můžeme dočíst, že v témže roce byla pořádána taneční 
zábava a její čistý výdělek byl použit výhradně na zakoupení výzbroje. Hned v prvním roce založení 
pomohli rozběřští hasiči při čtyřech požárech vzniklých v Rozběřicích nebo blízkém okolí. Další roky 
hasiči z Rozběřic přibírali další členy, rozšiřovaly svoji výzbroj a výstroj, pořádali pravidelně divadelní 
představení, zábavy a plesy, cvičili a zasahovali u požárů. Druhá světová válka ovlivnila i činnost sboru. 
Snížil se počet členů, snížil se počet schůzí a snížil se počet pořádaných zábavních a kulturních akcí. 
 
Po válce jsou zápisy velmi chudé. V roce 1958 čítá sbor 44 členů, z toho 4 ženy a kromě pravidelných 
cvičení zůstávají hasiči hybnou silou kulturního života v obci. Opět pořádají plesy, zábavy a další 
společenská setkání. Jen pro ilustraci, například v roce 1974 bylo v obci pořádáno celkem 10 tanečních 
zábav. V tomto roce má sbor 60 členů, schází se na mnoha členských schůzích a je kladen důraz na 
preventivní činnost sboru, pořádají se přednášky a školení, je provedeno jedenáct praktických cvičení, 
která vrcholí okresní soutěží v Novém Bydžově. V roce 1980 dosáhli rozběřští hasiči významného 
úspěchu. Požární družstvo – R. 
Bartoš, L. Srdínko, S. Beneš, M. 
Verner, V. Souček, L. Šolc, J. 
Vaníček – pod vedením velitele Z. 
Nováka zvítězilo na okresním kole 
PS ve Skalici. Také další roky se 
hasiči scházejí, pořádají brigády, 
plesy, zájezdy a zábavná 
odpoledne pro děti a dospělé. 
Stávají se tak jedinou 
organizovanou skupinou, která se 
stará v obci o kulturní dění. Také 
tito hasiči slavili každý letopočet, 
končící číslem sedm, své kulaté 
výročí od založení sboru. 
(parafrázováno z: 
www.sdhrozberice.wz.cz – 
Zlatohlávek Aleš). 
  
 
A tak se dostáváme až k současnosti. V sobotu 10. června 2017 byly sborem pořádány oslavy 120. 
výročí od založení sboru. Na programu byla dopolední hasičská soutěž a poté zábavné odpoledne pro 
děti i dospělé, večer byl zakončen taneční zábavou pod širým nebem. Oslavám předcházelo mnoho 
hodin schůzek a příprav. Velké obavy byly z přízně počasí, protože předpovědi se velmi rozcházely  
a každou chvíli měnily. Nakonec se na nás celý den usmívalo sluníčko. V ranních hodinách se přijelo 
utkat na tréninkovou dráhu osm mužských týmů, jeden ženský a tři dětské. V dětské kategorii mezi 
sebou týmy nesoutěžily, ale předvedly nám, že roste další generace schopných hasičů. Něžné pohlaví 
zastupovaly hasičky ze Všestar, které předvedly, jak tento sport běhají ženy. Ovšem v mužské kategorii 
byl boj o místa „na bedně“. Oslavenci soutěžili hned se třemi týmy (dva klasické mužské a jeden 
zastoupený „starou gardou“) a spolu s nimi se o pohár utkali hasiči ze Všestar, Chlumu, Světí, Nedělišť  
a Rosnic. Bronzový pohár si odnesli muži z SDH Všestary, o stříbrný a zlatý se podělily dva domácí 
týmy. Muži ze „staré gardy“ zvolili zajímavý stejnokroj, který je zdokumentovaný a fotografie vložena  
u článku. Jejich plné nasazení a elán jim zajistil krásné páté místo a patří jim obrovský obdiv – jmenovitě 
M. Verner st., L. Střihavka, M. Osond, R. Bartoš, A. Gabriel, P. Kačer ml., Z. Novák st. (Povšimněte si 
některých opakujících se jmen zmíněných ve výše napsaném odstavci). Soutěž zakončilo družstvo 

http://www.sdhrozberice.wz.cz/


 17 

z SDH Rosnice s jejich koňskou 
stříkačkou z roku 1899, kteří měli 
za úkol zlikvidovat opravdový oheň 
v podobě dvou zapálených otýpek 
slámy. Podařilo se a byli odměněni 
potleskem obecenstva. 
 
Poté se již program přesunul do 
prostor kolem dětského hřiště, kde 
bylo možné zhlédnout ukázku 
profesionální hasičské techniky 
(SDH Sovětice přijel ukázat jejich 
novou velkoobjemovou cisternu), 
vyprošťování osob při nehodě 
(SDH Chlum), ukázku policejních 
motocyklů, ukázku psích 

dovedností, bylo možné nechat své děti projet na koni, vyskotačit se na skákacím hradě, na skluzavce, 
v hasičské pěně, zazávodit si na motokárách, vyhrát něco v tombole a mnoho dalšího. Po celou dobu 
konání akce bylo zajištěno 
občerstvení a vládla dobrá 
atmosféra. Odpoledne se 
pomalu chýlilo k večeru. Kapela 
Beaton nás začala zvedat ze 
židlí svými písněmi a do noci 
jsme vstupovali v taneční 
náladě.  
  
Touto cestou bychom chtěli 
poděkovat všem, kteří se 
podíleli na pořádání akce.  

 

 

  
 
 

 

Po vydařených oslavách 120. výročí od založení sboru jsme si užili odpočinkové hasičské léto. V září 
jsme se ve Všestarech zapojili do soutěže O pohár starosty obce Všestary. Počasí moc nepřálo, týmy 
startovaly na jednotnou mašinu, ale náš mužský tým zabojoval a přivezl krásný zlatý pohár.  

 14. října se v Rozběřicích konal třetí ročník „Bramborákiády“ – soutěže o nejlepší rozběřský 
bramborák. Tentokrát nám sluníčko svítilo a podpořilo dobrou náladu, která vládla. Soutěžilo deset 
dvojic, které připravily své nejlepší bramboráky, nějaký dobrý nápoj na zapití a kreativně se vyřádily i na 
svých převlecích. Bylo tak možné potkat chemiky ve svých chemických úborech, šmoulové, Horáčka  
a Pažouta, vězně a jeho bachařku, dva obyvatele Mexika, Saxany a další zajímavé postavy. Ochutnávat, 
hodnotit a dobře se pobavit přišlo přes sto návštěvníků. Hodnotné ceny pro soutěžící dodala firma 
Vitaltech, které bychom tímto rádi poděkovali. Objektivně musím zhodnotit, že týmy se rok od roku 
zlepšují a ochutnávky jsou gastronomickým zážitkem  Své prvenství si letos vysmažili šmoulové, 
kterým patří gratulace. Věřím, že pro ostatní dvojice to je výzva na příští rok. 
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 Podzim se 
pomalu chýlí ke konci, 
zima klepe na dveře. 
SDH Rozběřice přeje 
všem čtenářům 
Zpravodaje krásný a 
pohodový adventní 
čas, příjemné prožití 
svátků vánočních a 
šťastný vstup do roku 
2018.  

 
 
 

 

 

 

 

 
 

za SDH Rozběřice napsala Kateřina Netušilová 
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VŠESTARY 

SDH VŠESTARY 

Loučení s prázdninami 
 

Rok 2017 se nám blíží ke svému konci a 
můžeme se pomalu chystat na rok 2018. V 
druhé polovině roku náš sbor chystal tradiční 
loučení s prázdninami pro děti, které se 
konalo 2. 9. 2017. Bohužel se většina lidí 
zalekla počasí, které se ke konci prázdnin 
chovalo spíše podzimně, ale naštěstí kdo 
přišel, tak nezmokl. Pro děti bylo připraveno 
celkem šest stanovišť a plno odměn. Ti, kteří 
se zúčastnili, mohli všech šest stanovišť 
obejít několikrát pro malou účast ostatních 
dětí a tudíž získat velké množství cen. 
Během soutěží bylo pro děti i dospělé 
připraveno občerstvení, a také si každý mohl 
opéct na ohni párek. 

 
 
„O pohár starosty obce Všestary“ 
 

V letošním roce jsme pořádali soutěž „O pohár 
starosty obce Všestary“ konanou 16. 9. 2017.  

V kategorii mladších dětí se zúčastnily čtyři týmy 
(SDH Libřice, SDH Výrava, SDH Malšova Lhota a SDH 
Světí). Nejlepší čas patří SDH Výrava.  

V kategorii starších dětí byly též čtyři týmy (SDH 
Výrava, SDH Hořiněves, SDH Chlum a SDH Malšova 
Lhota. I v této kategorii patří nejlepší umístění SDH 
Výrava.  

Netradičně si svůj útok odběhl i SDH Chlum 
v kategorii dorost – smíšené. Doufejme, že se tato 
kategorii brzy rozšíří i do ostatních spolků a SDH Chlum 
bude mít v této kategorii konkurenci.  

 
O konkurenci nebyla nouze v kategorii ženy. Celkem odstartovaly čtyři týmy žen (SDH Všestary, 

SDH Chlum, SDH Čistěves a SDH Sendražice). Časy byly velmi vyrovnané. Zde se náš domácí tým žen 
snažil ze všech sil. Naštěstí se snaha vyplatila a o necelou sekundu ženy ze Všestar vyhrály. 

 
Poslední kategorií je samozřejmě kategorie muži. Zde se útoku zúčastnilo celkem sedm týmů 

(SDH Všestary, SDH Lípa, SDH Chlum, SDH Rozběřice, SDH Světí, SDH Čistěves a SDH Sendražice). 
Zde gratulujeme SDH Rozběřice za vítězství. Domácí tým SDH Všestary – muži skončil o pouhou jednu 
sekundu na nádherném druhém místě.  

 
Po odběhnutí soutěže v útoku následovala štafeta. Ta nebyla povinná, ale i přesto se zúčastnily 

dva týmy žen (SDH Všestary a SDH Chlum) a pět týmů mužů (SDH Sendražice, SDH Všestary, SDH 
Chlum, SDH Čistěves a SDH Rozběřice). 
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Zde obsadily první příčky 
SDH Všestary – ženy a za muže 
SDH Sendražice. SDH Všestary – 
muži obsadili nádhernou druhou 
příčku. 
 

Všem zúčastněným 
děkujeme za účast a doufáme, že si 
to všechny spolky užily a že se zase 
příště sejdeme v hojném počtu. Dále 
děkujeme Obecnímu úřadu Všestary 
za podporu a finanční prostředky při 
pořádání této soutěže. A v nepo-
slední řadě patří velké DĚKUJI 
všem, kteří se podíleli na přípravách 
soutěže a všech pořádaných akcích 
našim sborem.  
 

 
 
 
 

 
NASTÁVAJÍCÍ AKCE: 

 
26. 11. 2017  ADVENTNÍ TRHY  
3. 12. 2017  MIKULÁŠSKÁ NADÍLKA 
                                                                                                     Renata Nováková a Petr Volf 

 

 
                     Prodejna potravin Můjobchod ve Bříze nabízí běžné 

potraviny, drogerii, tisk, tabákový výrobky, sudové víno a 
také krmné mražené maso pro vaše mazlíčky.  

Vystřihněte a přineste kupón do naší prodejny ve Bříze a my Vám 
výměnou za kupón odečteme 20,-Kč z nákupu dvoulitrové láhve sudového vína.                                                                                            

Najdete nás ve Bříze na návsi ve dnech: 
pondělí, středa, pátek:  
7:00 - 12:00  a   13:00 - 
17:00 hod 
čtvrtek a sobota:  7:00 – 
10:00 hod 
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KLUB PETANQUE 

V sobotu 10. června 2017 
proběhl již tradiční turnaj 
mezi dvěma kluby 
občanského sdružení 
Bechtěreviků a domácího 
klubu petanque Všestary. 
Zúčastnilo se ho celkem 18 
hráčů. Každý člen 
Bechtěreviků dostal 
jednoho hráče z našeho 
klubu, se kterým soutěžil. 
Krásné počasí a dobrá 
nálada všech hráčů přispěla 
k pěknému sportovnímu 
klání.  

 

 

V odpoledních hodinách při 
opékání špekáčků proběhlo 
vyhlášení vítězů tohoto turnaje. Na prvním místě se umístila dvojice Monika Kutálková a Vladimír 
Sobotka, druhé místo připadlo Daně Kvasničkové a Zdence Svaškové a na třetím místě se umístili 
pánové Jaroslav Dostál a Emil Kudrna. Příjemně strávený sobotní den jsme si všichni užili a již se 
těšíme na další setkání na podzim 30. 9. 2017 na hřišti u ZŠ ve Všestarech. 

 

Monika Kutálková     

AUTOSERVIS KULHÁNEK 
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SBĚRNÝ DVŮR VŠESTARY 
Kde nás najdete - Všestary pod mostem SILNICE 1/35 (HK- Jičín)  směrem Rosnice 
Provozní doba  - úterý  15 – 17 hod 

                      sobota 9 – 11 hod 
 

SBĚRNÝ DVŮR JE URČEN OBYVATELŮM OBCÍ BŘÍZA, CHLUM, LÍPA, ROSNICE, ROZBĚŘICE A 
VŠESTARY 
 
SBĚRNÝ DVŮR NESLOUŽÍ PRO 
PRÁVNICKÉ A FYZICKÉ OSOBY 
OPRÁVNĚNÉ K PODNIKÁNÍ. 

 

 

 

PŘIJÍMANÉ ODPADY  

NEBEZPEČNÝ ODPAD – zářivky, akumulátory a baterie, nebezpeční kapaliny (barvy, ředidla, 
lepidla, oleje, chladící a nemrznoucí kapaliny), Tuhý nebezpeční odpad, Stavební polystyren 

Pneumatiky se nepřijímají – zpětný odběr je povinen zajistit jejich prodejce 
 
ELEKTROODPAD – elektrozařízení – TV přijímače, monitory, vysavače, … 

 

VELKOOBJEMOVÝ ODPAD – koberce, matrace, nábytek 

 

STAVEBNÍ ODPAD – ( složení je zpoplatněno) 
stavební suť( jen v malém množství do 100 kg na 
osobu/měsíc) - azbest se nepřijímá 

 
NÁDOBY NA TŘÍDĚNÝ ODPAD TRVALE DÁLE 
PŘED SBĚRNÝM DVOREM A NA DALŠÍCH 
MÍSTECH V OBCÍCH 
Biologické odpady rostlinného původu (BRKO)  

Kontejnery jsou umístěny ve dvoře OÚ( za prodejnou 
Hruška) 

Kompostované složky  a dřevné hmota – prosíme o dodržování třídění 
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Pokud chcete čímkoliv přispět do zpravodaje, napište nám na e-mailovou adresu 
zpravodaj.vsestary@seznam.cz. Za kvalitu fotografií zodpovídají jejich autoři. Děkujeme všem, 
kteří přispívají články a fotografiemi za spolupráci a zároveň prosíme o lepší kvalitu vámi 
dodávaných fotografií. Fotografie se sníženou kvalitou je technicky nemožné publikovat.  
 
Svůj požadavek či námět můžete také donést kterémukoli členu kulturního výboru:  
     Petra Rufferová (pro obec Bříza) 
     Martin Hájek (pro obec Chlum) 
     Lenka Nožičková (pro obec Lípa) 
     Zdenka Macháčková (pro obec Rosnice) 
     Aleš Zlatohlávek (pro obec Rozběřice) 
     Marika Čapková (pro obec Všestary) 
 
Uzávěrka příspěvků do příštího čísla je do 14. 1. 2018 
 

 
 
 

VŠEM OBČANŮM 
KRÁSNÝ ZAČÁTEK 

VÁNOČNÍCH SVÁTKŮ 

 

PŘEJÍ ZASTUPITELÉ A VEDENÍ 
OBCE 

mailto:zpravodaj.vsestary@seznam.cz
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SDH VŠESTARY VE SPOLUPRÁCI S OBECNÍM ÚŘADEM 
POŘÁDAJÍ 

 
VE VŠESTARECH DNE 26. 11. 2017 OD 14:00 HODIN 

9. ADVENTNÍ TRHY 
PŘIJĎTE NAKOUPIT OPĚT DÁRKY PRO SVÉ BLÍZKÉ  
NEBO SI JEN ZPESTŘIT ZAČÁTEK NADCHÁZEJÍCÍHO SE  
ADVENTU A TÍM CELÝCH VÁNOČNÍCH SVÁTKŮ. 
OPĚT BUDE PŘIPRAVENO MNOHO STÁNKŮ S VÁNOČNÍM 
ZBOŽÍM.  
OBČERSTVENÍ U VÁNOČNÍHO PUNČE, SVAŘÁKU, MEDOVINY A 
NEBUDE ANI CHYBĚT VÁNOČNÍ KÝTA NA GRILU, RYBY ČI 
STEAKY. 
 
K TOMU VŠEMU SI POSLECHNEME VÁNOČNÍ PÍSNĚ  
A V 17:00 HODIN OPĚT ROZSVÍTÍME VÁNOČNÍ STROM. 
 
POKUD CHCETE PRODÁVAT SVÉ ZBOŽÍ, OBRAŤTE SE NA 
M. ČAPKOVOU, TEL: 724 668 163 
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